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About ten years ago,About ten years ago,
A heart somewhat elderly and another heart which is also no longer young A heart somewhat elderly and another heart which is also no longer young 
Were left alone in the world Were left alone in the world 
You know, it’s not an easy situation making an experimental research into the origins You know, it’s not an easy situation making an experimental research into the origins 
of life of life 
So,They decided to create a new model homeSo,They decided to create a new model home
You know, like an interior process that you use for developing new patternsYou know, like an interior process that you use for developing new patterns

Listen again in every directionListen again in every direction
See, look back, close your eyes, climb up and down, See, look back, close your eyes, climb up and down, 
walk, touch, dive down, lose balance…walk, touch, dive down, lose balance…
Do all you can to slow yourself downDo all you can to slow yourself down
Step by step, you enter an Step by step, you enter an 
increasingly complex world.increasingly complex world.
Encourage small and large ex-Encourage small and large ex-
panses of color panses of color 
Shaped volumes to structure Shaped volumes to structure 
and recompose your own and recompose your own 
vitalityvitality
Your body thinks about the Your body thinks about the 
next step next step 
Every time you make the slightest Every time you make the slightest 
movement, you’re intensely aware movement, you’re intensely aware 
of itof it
Always in touch with the bodyAlways in touch with the body
Always formed by the bodyAlways formed by the body
Treat each spaces as if it were a close Treat each spaces as if it were a close 
relative or friend who wishes to learn how relative or friend who wishes to learn how 
not to dienot to die
Treat each room as if it were you yourselfTreat each room as if it were you yourself
You are walking - into your own immune system - You are walking - into your own immune system - 
As if it were a direct extension of youAs if it were a direct extension of you
That turns you into someone elseThat turns you into someone else
To heal whatever you need to have be healed in youTo heal whatever you need to have be healed in you

But they were too tired to be concerned about perceptions But they were too tired to be concerned about perceptions 
Divided between physical, mental and all that exists as long as one is aliveDivided between physical, mental and all that exists as long as one is alive
Too many possibilities and destinies Too many possibilities and destinies 
Which is also not simple at allWhich is also not simple at all
After years of living with the notion of not dying After years of living with the notion of not dying 



Il y a une dizaine d’années, un coeur un peu âgé, et un autre cœur plus tout jeune 
non plus se retrouvaient seul.e.x au monde
Vous savez, ce n’est pas évident de faire une recherche expérimentale sur les origines 

de la vie
Donc, iels ont décidé de créer un nouveau type de foyer

Vous savez, comme un processus interne que vous utilisez 
pour développer de nouveaux schémas

.
Écoute attentivement dans toutes 

les directions
Observe, retourne toi, ferme 
les yeux, monte et descend, 
marche, touche, plonge, perd 
l’équilibre.
Fais tout ce que tu peux pour 
ralentir 
Pas à pas, tu rentres dans un 

mondre incroyablement complexe
Encourage les grandes et 

petites étendues de couleur 
Façonne les volumes pour structu-

rer et recomposer ta propre vitalité
Ton corps pense à l’étape suivante

À chaque fois que tu fais le moindres 
mouvements tu en es intensément 

conscient.e
Toujours en contact avec le corps 

Toujours formé.e par le corps 
Traite chaque espace comme si c’était un proche 

ou un.e ami.e qui veut apprendre à comment ne pas 
mourir 

Traite chaque pièce comme si c’était toi, toi même
Tu entres - dans ton propre système immunitaire - comme si c’était 

une  extension direct de toi-même
Qui te transforme 

Pour guérir tout ce qui a besoin d’être guéri en toi

Mais iels étaient trop fatigué.e.x pour se préoccuper des perceptions
Divisé.e.x entre le corps, le mental, et tout ce qui existe tant qu’on est en vie!
Beaucoup trop de possibilités et de destinées 
Ce qui n’est pas focément si simple
Après avoir passé des années à vivre avec la notion de ne pas mourir



We are searching for the architectural procedures that help us to We are searching for the architectural procedures that help us to 
reconfigure ourselves. We were trying to find a way to be political reconfigure ourselves. We were trying to find a way to be political 
while being with each other. We are inside because the inside is an while being with each other. We are inside because the inside is an 
intimate architecture. And intimate architectures are where our intimate architecture. And intimate architectures are where our 
protocols of destiny are created. But how do bodies come to protocols of destiny are created. But how do bodies come to 
feel at home through the work of inhabitable spaces?feel at home through the work of inhabitable spaces?

How can spaces be extensions of bodies when human How can spaces be extensions of bodies when human 
bodies are all different and change every day. We come bodies are all different and change every day. We come 
in an infinite variety of forms but would space begin new in an infinite variety of forms but would space begin new 
each day? Habits would come and go but does architec-each day? Habits would come and go but does architec-
ture bring together energy and affection to inhabit our ture bring together energy and affection to inhabit our 
bodies?bodies?

♥ ♥ And I say: How does this wonderful place come into And I say: How does this wonderful place come into 
existence?existence?
And I say ou You know Everything is plannedAnd I say ou You know Everything is planned
And I say: everything must be monotonous And I say: everything must be monotonous 
And I say How could it be another possibility?And I say How could it be another possibility?
And when after that, we move into a comfortable worldAnd when after that, we move into a comfortable world

♥ ♥ What do you mean by ….. comfortable?What do you mean by ….. comfortable?
Could a possibility be real?Could a possibility be real?
We rarely think about it….We rarely think about it….
But being here makes me feel more normalBut being here makes me feel more normal

♥ ♥ Between comfort and discomfortBetween comfort and discomfort
You know It’s just a question of balanceYou know It’s just a question of balance
And If everything’s moving aroundAnd If everything’s moving around

♥ ♥ Like this?Like this?
And if dying is a movementAnd if dying is a movement
Living Living 

♥ ♥ And dying And dying 
simultaneouslysimultaneously
And if dying become a movement And if dying become a movement 
Living and dying Living and dying 

♥ ♥ Simultaneously Simultaneously 
And if dying is a movementAnd if dying is a movement
Start again and repeat until the endStart again and repeat until the end
Start again Start again 
And repeat until the endAnd repeat until the end

Nothing ends Nothing ends 
Nothing endsNothing ends
Nothing ends Nothing ends 
Nothing endsNothing ends



Nous sommes à la recherche des procédures architecturales qui nous aident à nous Nous sommes à la recherche des procédures architecturales qui nous aident à nous 
reconfigurer. Nous avons essayé de trouver un moyen d’être politique tout en étant reconfigurer. Nous avons essayé de trouver un moyen d’être politique tout en étant 
ensemble.Nous sommes à l’intérieur, car l’intérieur est une architecture intime.ensemble.Nous sommes à l’intérieur, car l’intérieur est une architecture intime.
 Et c’est dans les architectures intimes que sont créés les protocoles de nos des- Et c’est dans les architectures intimes que sont créés les protocoles de nos des-
tinées. Mais comment les corps peuvent-ils se sentir chez eux en fabriquant des tinées. Mais comment les corps peuvent-ils se sentir chez eux en fabriquant des 
espaces habitables ?espaces habitables ?

Comment les espaces peuvent-ils être des extensions des corps, alors que les Comment les espaces peuvent-ils être des extensions des corps, alors que les 
corps humains sont tous différents et changent tous les jours ?corps humains sont tous différents et changent tous les jours ?

Nous existons dans une variété infinie de formes.Nous existons dans une variété infinie de formes.
Mais l’espace pourrait-t’il se régénérer chaque jour ?Mais l’espace pourrait-t’il se régénérer chaque jour ?

Les habitudes ne feraient qu’aller et venir...Les habitudes ne feraient qu’aller et venir...
Est-ce que l’architecture réunit énergie et affection pour Est-ce que l’architecture réunit énergie et affection pour 
habiter nos corps ?habiter nos corps ?

♥ ♥ Et je dis : Comment cet espace extraordinaire peut-il exister ?Et je dis : Comment cet espace extraordinaire peut-il exister ?
Et je dis :Tu sais, tout est planifié! Et je dis :Tu sais, tout est planifié! 

Et je dis :Tout doit être monotone.Et je dis :Tout doit être monotone.
Et je dis : Comment pourrait-il en aller autrement?Et je dis : Comment pourrait-il en aller autrement?

Et quand ensuite...Nous évoluons dans un monde confortable.Et quand ensuite...Nous évoluons dans un monde confortable.
Que veux-tu dire par confortable ?Que veux-tu dire par confortable ?

Cette possibilité est-elle réelle ?Cette possibilité est-elle réelle ?
Nous y pensons rarement....Nous y pensons rarement....

Mais le fait d’être ici me fait me sentir plus normal.eMais le fait d’être ici me fait me sentir plus normal.e
♥ ♥ Entre confort et inconfortEntre confort et inconfort

Tu sais, c’est une question d’équilibreTu sais, c’est une question d’équilibre
Et si tout est en mouvement Et si tout est en mouvement 
♥ ♥ Comme ça?Comme ça?
Et si mourir est un mouvementEt si mourir est un mouvement
Vivre Vivre 
♥♥ Et mourir simultanément Et mourir simultanément
Et si mourir devient un mouvementEt si mourir devient un mouvement
Vivre et mourir Vivre et mourir 
♥ ♥ SimultanémentSimultanément
 Et si mourir est un mouvement Et si mourir est un mouvement
Recommence et répète jusqu’à la finRecommence et répète jusqu’à la fin
RecommenceRecommence
et répète jusqu’à la finet répète jusqu’à la fin

Rien ne s’arrêteRien ne s’arrête
Rien ne s’arrête Rien ne s’arrête 
Rien ne s’arrête Rien ne s’arrête 
Rien ne s’arrêteRien ne s’arrête



Architecture is a structure of repetition Architecture is a structure of repetition 
Down, sideways, everywhere.Down, sideways, everywhere.
It will be futile to build concepts, if we only change one or two aspects of an archi-It will be futile to build concepts, if we only change one or two aspects of an archi-
tectural surround, and altering only a few of their configurations tectural surround, and altering only a few of their configurations 
Living always involves repetitions, Living always involves repetitions, 
Things combine, Things combine, 
Dis-unite and recombine Dis-unite and recombine 
Things combine, Things combine, 
Dis-unite and recombine Dis-unite and recombine 
Invisible Space and time Invisible Space and time 

Where time like space and space like time will always be the same  Where time like space and space like time will always be the same  

And of course this is always and ever gravity or that which we call mutual attractionAnd of course this is always and ever gravity or that which we call mutual attraction
We rarely think about it We rarely think about it 
All those things who mutually attract each other All those things who mutually attract each other 
All these things who mutually absorb each other All these things who mutually absorb each other 
There are magnets, there are also lovers, in other terms There are magnets, there are also lovers, in other terms 
All these things irresistibly attracted to each other All these things irresistibly attracted to each other 
Moving always together Moving always together 

Where time like space and space like time will never be the Where time like space and space like time will never be the 
same again same again 

My mind is moving so fast but my body continues to My mind is moving so fast but my body continues to 
fade, fade, 
My mind is moving so fast but my body continues to My mind is moving so fast but my body continues to 
fade, fade, 
Like an ocean flowing through my body woooh Like an ocean flowing through my body woooh 

Like An ocean flowing through my body woooh wooooohLike An ocean flowing through my body woooh woooooh

Where time like space and space like time will never be the Where time like space and space like time will never be the 
same again same again 

My mind is moving so fast My mind is moving so fast 
But my body continues to fadeBut my body continues to fade

Nothing ends Nothing ends 
Nothing endsNothing ends
Nothing ends Nothing ends 
Nothing endsNothing ends



L’architecture est une structure de la répétition L’architecture est une structure de la répétition 
En bas, sur les côtés, dans tous les sens.En bas, sur les côtés, dans tous les sens.
Il sera vain de construire des concepts si nous ne chan-Il sera vain de construire des concepts si nous ne chan-
geons qu’un ou deux aspects d’un environnement geons qu’un ou deux aspects d’un environnement 
architectural, et si nous ne modifions que architectural, et si nous ne modifions que 
quelques-unes de ses configurations. quelques-unes de ses configurations. 
Vivre implique toujours des répétitions, Vivre implique toujours des répétitions, 
Les choses se mélangent, Les choses se mélangent, 
se dissocient et se recomposent. se dissocient et se recomposent. 
Les choses se mélangent, Les choses se mélangent, 
se dissocient et se recomposentse dissocient et se recomposent
Espace et temps invisiblesEspace et temps invisibles

Où le temps comme l’espace et l’espace Où le temps comme l’espace et l’espace 
comme le temps seront toujours les mêmescomme le temps seront toujours les mêmes

Et bien sûr, il s’agit toujours et toujours de Et bien sûr, il s’agit toujours et toujours de 
la gravité ou de ce que nous appelons l’attraction la gravité ou de ce que nous appelons l’attraction 
mutuellemutuelle
Nous y pensons rarement Nous y pensons rarement 
Toutes ces choses qui s’attirent mutuellement Toutes ces choses qui s’attirent mutuellement 
Toutes ces choses qui s’absorbent mutuellement Toutes ces choses qui s’absorbent mutuellement 

Il y a des aimants, il y a aussi des amant.e.x, Il y a des aimants, il y a aussi des amant.e.x, 
En d’autres termes, toutes ces choses irrésistiblement attirées l’une vers En d’autres termes, toutes ces choses irrésistiblement attirées l’une vers 
l’autre l’autre 
Se déplaçant toujours ensembleSe déplaçant toujours ensemble

Où le temps comme l’espace et l’espace comme le temps ne seront plus Où le temps comme l’espace et l’espace comme le temps ne seront plus 
jamais les mêmesjamais les mêmes

Mon esprit bouge très vite, mais mon corps continue de disparaitre, Mon esprit bouge très vite, mais mon corps continue de disparaitre, 
Mon esprit bouge très vite mais mon corps continue de disparaitre, Mon esprit bouge très vite mais mon corps continue de disparaitre, 

Comme un océan qui coule à travers mon corps woooh Comme un océan qui coule à travers mon corps woooh 
Comme un océan qui s’écoule dans mon corps woooh wooooohComme un océan qui s’écoule dans mon corps woooh woooooh

Où le temps comme l’espace et l’espace comme le temps ne seront plus jamais les Où le temps comme l’espace et l’espace comme le temps ne seront plus jamais les 
mêmes mêmes 

Mon esprit bouge si vite Mon esprit bouge si vite 
Et mon corps continue de disparaitreEt mon corps continue de disparaitre

Rien ne s’arrêteRien ne s’arrête
Rien ne s’arrêteRien ne s’arrête
Rien ne s’arrête Rien ne s’arrête 
Rien ne s’arrêteRien ne s’arrête



♥ ♥ What are you doing? What are you doing? 
I want to stay here, instead of moving anywhereI want to stay here, instead of moving anywhere
But being here means simultaneously being elsewhere But being here means simultaneously being elsewhere 

♥ ♥ I know, I’ve been sitting here for a long time, nowI know, I’ve been sitting here for a long time, now
And All I like to do is lyyyyyying, Here!And All I like to do is lyyyyyying, Here!
I can’t imagine wasting that much time….I can’t imagine wasting that much time….

♥ ♥ But all I like to do is lie… But all I like to do is lie… 
And you? And you? 
Me?Me?
I thought something had gone wrong I thought something had gone wrong 

♥ ♥ Noooo like what?Noooo like what?
Like a slow of…Like a slow of…

♥ ♥ Like a what?Like a what?
Like a whole societyLike a whole society

♥ ♥ Like a what?Like a what?
ahahahah
That’s a good way to start That’s a good way to start 
To let us live in these tiny spacesTo let us live in these tiny spaces
We are here and die here We are here and die here 

♥ ♥ So I will rest a little more So I will rest a little more 
Again and again Again and again 
And again and againAnd again and again

To what? construct less dying bodies ?       To what? construct less dying bodies ?       

♥ ♥ What is it to be a body?What is it to be a body?
What is it not to live and dieWhat is it not to live and die

But to live and live?But to live and live?



♥ ♥ Qu’est-ce que tu fais? Qu’est-ce que tu fais? 
Je veux rester ici, au lieu de me déplacer n’importe oùJe veux rester ici, au lieu de me déplacer n’importe où
Mais être ici implique simultanément d’être ailleurs Mais être ici implique simultanément d’être ailleurs 
♥ ♥ Je sais, je suis assis.e ici depuis longtemps maintenantJe sais, je suis assis.e ici depuis longtemps maintenant
Et tout ce que j’ai envie de faire, c’est de rester posé.e ici !Et tout ce que j’ai envie de faire, c’est de rester posé.e ici !

Ça me paraît inimaginable de perdre autant de temps...Ça me paraît inimaginable de perdre autant de temps...
♥ ♥ Mais la seule chose que j’aime faire, c’est dormir et toi ?Mais la seule chose que j’aime faire, c’est dormir et toi ?

MoiMoi
Je pensais que quelque chose n’allait pas Je pensais que quelque chose n’allait pas 

♥ ♥ Oh non, comme quoi?Oh non, comme quoi?
Comme une lenteur de...Comme une lenteur de...
♥ ♥ Comme une quoi?Comme une quoi?
Comme une société entièreComme une société entière
♥ ♥ Comme quoi?Comme quoi?
ahahahah
C’est une bonne façon de commencer C’est une bonne façon de commencer 

De nous laisser vivre dans ces petits espacesDe nous laisser vivre dans ces petits espaces
Nous sommes ici et nous mourons ici Nous sommes ici et nous mourons ici 

♥ ♥ Alors je vais me reposer encore un peu Alors je vais me reposer encore un peu 
Encore et encore Encore et encore 

Et encore et encoreEt encore et encore

Pour faire quoi?Pour faire quoi?
Fabriquer des corps moins mortels?       Fabriquer des corps moins mortels?       

♥ ♥ Qu’est-ce que c’est d’être un corps?Qu’est-ce que c’est d’être un corps?
Qu’est-ce que c’est de ne pas vivre et mourirQu’est-ce que c’est de ne pas vivre et mourir
Mais de vivre et vivre?Mais de vivre et vivre?



All Hearts need a place to live All Hearts need a place to live 
the psychic spaces of desires and anxiety the the psychic spaces of desires and anxiety the 
private scenario of feelingsprivate scenario of feelings

But can love be an architecture ? But can love be an architecture ? 
And by living forever do we mean loving And by living forever do we mean loving 
forever ?forever ?
Can we replace live with love?Can we replace live with love?

If we imagined that love is the If we imagined that love is the 
architecture of emotion architecture of emotion 
How to see with feeling ?How to see with feeling ?
How to act if we move with love ?How to act if we move with love ?

How do I move ?How do I move ?
How do you move ?How do you move ?
How do we move?How do we move?

Can love be an architecture ?Can love be an architecture ?
By living forever do we mean loving forever ?By living forever do we mean loving forever ?

Tell me pleaseTell me please
if I can replace live with love ?if I can replace live with love ?

When two hands touch When two hands touch 
there is an exchange of warmth there is an exchange of warmth 
A feeling of pressureA feeling of pressure
Of presenceOf presence
A proximity of othernessA proximity of otherness
That bring the other even closer than the That bring the other even closer than the 
self self 

So much happens in a touch, So much happens in a touch, 
an infinity of others, other beings, others spaces, an infinity of others, other beings, others spaces, 
other timesother times
When two hands touch, how close are they ?When two hands touch, how close are they ?



Tous les cœurs ont besoin d’un endroit pour vivre Tous les cœurs ont besoin d’un endroit pour vivre 
Les lieux psychiques des désirs et des angoisses Les lieux psychiques des désirs et des angoisses 
Le scénario privé des sentimentsLe scénario privé des sentiments

Mais l’amour peut-il être une architecture? Mais l’amour peut-il être une architecture? 
Et par vivre pour toujours, est-ce que nous voulons Et par vivre pour toujours, est-ce que nous voulons 
dire aimer pour toujours?dire aimer pour toujours?
Peut-on remplacer vivre par aimer?Peut-on remplacer vivre par aimer?

Si nous imaginions que l’amour est l’architecture de Si nous imaginions que l’amour est l’architecture de 
l’émotion l’émotion 
Comment voir avec des sentiments?Comment voir avec des sentiments?
Comment agir si nous bougeons avec amour?Comment agir si nous bougeons avec amour?

Comment je bouge?Comment je bouge?
Comment est-ce que tu bouges?Comment est-ce que tu bouges?

Comment est-ce que nous bougeons?Comment est-ce que nous bougeons?

L’amour peut-il être une architecture?L’amour peut-il être une architecture?
Et vivre pour toujours signifie-t-il aimer pour Et vivre pour toujours signifie-t-il aimer pour 
toujours ?toujours ?

Dis-moi s’il te plaîtDis-moi s’il te plaît
Si je peux remplacer vivre par aimer? Si je peux remplacer vivre par aimer? 

Quand deux mains se touchent il y a un échange de chaleur, Quand deux mains se touchent il y a un échange de chaleur, 
Une sensation de pression, une présence Une sensation de pression, une présence 
Une proximité de l’altéritéUne proximité de l’altérité
Qui rend les autres plus intimes Qui rend les autres plus intimes encoreencore que soi-même que soi-même

ll se passe tant de choses en un simple toucherll se passe tant de choses en un simple toucher
Une infinité d’autres, d’autres êtres, d’autres espaces, d’autres tempsUne infinité d’autres, d’autres êtres, d’autres espaces, d’autres temps
Quand deux mains se touchent, quel est leur degré d’intimité?Quand deux mains se touchent, quel est leur degré d’intimité?



Put your head on my shoulder
Hold me in your arms 
Baby 
Squeeze me oh so tight 
Show me 

That you love me too

You’ll be there next to mine
please 
Won’t you leave me now 
Why me?
Just another try
Maybe

You and i will fall in love

Put your head on my shoulder
Whisper in my ear 
Baby
Words I want to hear
Tell me

Tell me that you need us too

Put your head on my shoulder
Hold me in your arms 
Baby
Squeeze me oh so tight 
Show me

What a better 
Place will be

  



Pose ta tête sur mon épaule 
Prends moi dans tes bras 

 Baby
Serre moi très fort

Prouve moi 

Que tu m’aimes moi aussi 

Que tu seras là près de moi 
s’il te plaît 

Ne me laisse pas maintenant 
Pourquoi moi?

Encore une autre chance 
peut être?

Toi et moi on tombera amoureuxses

Pose ta tête sur mon épaule 
Murmure dans mon oreille 

Baby
Des mots que je veux entendre 
Dis-moi 

Dis moi que tu as besoin de nous aussi

Pose ta tête sur mon épaule 
Prends moi dans tes bras 
Baby
Serre moi 
Oh, si fort!

Montre moi à quoi ressemble 
un monde meilleur 



But i just keep on thinking of not dying 
It happens to me all the time 
I’am afraid of everything
And I want everything 
So that’s a big thing 
You know, not to be afraid



                                              

Mais je continue à penser à ne pas mourir Mais je continue à penser à ne pas mourir 
Cela m’arrive tout le temps Cela m’arrive tout le temps 
J’ai peur de toutJ’ai peur de tout
Et je veux tout Et je veux tout 
C’est un vrai souci C’est un vrai souci 
Tu sais, ne pas avoir peurTu sais, ne pas avoir peur
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